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150 
kandydatów ubiega 

się o mandat poselski 
w naszym okręgu 

wyborczym.

 str. 3

Ziemowit na sportowo  
i dobroczynnie.

 str. 12

Zbiornik „Olszyce”. Szczupaki 
skaczą tam jak delfiny.

 str. 10

Takiego muralu jak  
w Bieruniu nie ma nigdzie.

 str. 15

Siatkarki z Imielina 
zaczynają przygodę z I Ligą!

W Lędzinach wybuchł pożar 
pustostanu przy ul. Pokoju, 
w którym w przeszłości 
znajdowała się, m.in. 
szkoła. Straty dla majątku 
gminy są ogromne. Mnożą 
się pytania, czy budynek 
był ubezpieczony? Czy 
miasto ma wszystkie 
dokumenty konieczne, by 
firma ubezpieczeniowa 
wypłaciła odszkodowanie? 
Sprawą zajmuje się 
prokuratura. W ubiegłym 
roku w Lędzinach też spalił 
się komunalny budynek.

Lędziny w zgliszczachLędziny w zgliszczach

Nadpalony, czekający od pół-
tora roku na naprawę budynek 

przedszkola stał się ponurą 
wizytówką Lędzin.
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NOWE MOŻLIWOŚCI SKUTECZNEJ REKLAMY
DLA FIRM Z POWIATU BIERUŃSKO-LĘDZIŃSKIEGO 

20% RABATU
zapytaj o szczegóły 

606 221 496, reklama1@naszagazeta.info
502 364 029, olimpia-reklama@naszagazeta.info
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7 list, 150 kandydatów, 12 miejsc poselskich, 1 nazwisko możesz skreślić

Lista nr 1
KW BEZPARTYJNI 

SAMORZĄDOWCY
1. Krzysztof Zając
2. Andrzej Kozłowski
3. Renata Reuter-Sobczak
4. Marek Bartoń, Mysłowice
5. Maja Maranda
6. Michał Pawlak
7. Agnieszka Bojakowska
8. Mateusz Pasierbski
9. Aleksandra Fendrych

10. Dariusz Rogoziński
11. Joanna Dobrodziej
12. Jan Pietras
13. Wioletta Deptuch
14. Tomasz Mokrzycki
15. Beata Grabińska
16. Marian Ryczko
17. Patrycja Milczyńska
18. Krzysztof Bagiński
19. Marta Burzyńska
20. Katarzyna Krzepisz-Węglarz

Lista nr 2
KKW TRZECIA DROGA PSL-PL

2050 SZYMONA HOŁOWNI
1. Michał Gramatyka
2. Wojciech Warski
3. Aleksandra Poloczek
4. Marcin Latos
5. Anita Skapczyk
6. Dariusz Bochenek
7. Dawid Durał
8. Jacek Kocot
9. Grzegorz Maciantowicz

10. Henryk Gacki
11. Paweł Janas
12. Jolanta Tucharz-Sablik
13. Zbigniew Zduniak
14. Gabriela Nowakowska
15. Mieczysław Wawrzyniec Folta
16. Ewa Paszyńska
17. Beata Buniowska
18. Jolanta Keler
19. Rafał Łataś
20. Marek Papis
21. Patrycja Pawłowska-Bielawska
22. Mirosław Sekuła

Lista nr 3
KW NOWA LEWICA

1. Maciej Konieczny
2. Jerzy Woźniak
3. Natalia Nowak-Trojnar
4. Jakub Nowak
5. Gabriela Tomala-Bogacka
6. Michał Gęsiarz
7. Tomasz Czakon
8. Bogdan Bubała
9. Elżbieta Dąbrowska-Seweryn

10. Miłosz Rabus
11. Franciszek Maj
12. Justyna Burkat
13. Krzysztof Makieła
14. Mateusz Żołnowski
15. Małgorzata Groniewska
16. Dawid Politaj
17. Magdalena Mierzejewska
18. Bartosz Grabski
19. Iwona Chmiel
20. Wiesław Siwczak
21. Beata Wieczorek
22. Kacper Hołda
23. Iwona Sobczyk
24. Adam Południak

Lista nr 4 
KW PRAWO I SPRAWIEDLIWOŚĆ

1. Mateusz Morawiecki
2. Michał Wójcik
3. Marek Wesoły
4. Dorota Tobiszowska
5. Jerzy Polaczek
6. Andrzej Sośnierz
7. Piotr Trząski
8. Bernadeta Biskup
9. Marek Gołosz

10. Mateusz Targoś
11. Mariusz Skiba
12. Piotr Langfort
13. Piotr Pietrasz
14. Anna Kozłowska
15. Krystyna Cuber
16. Jacek Nowak
17. Irena Bruszewska-Dubiel
18. Tomasz Papaj
19. Krystyna Panek
20. Barbara Patyk-Płuciennik
21. Janina Zięba
22. Mariusz Wielkopolan
23. Andrzej Baron
24. Aleksandra Wysocka-Siembiga

Lista nr 5
KW KONFEDERACJA WOLNOŚĆ 

I NIEPODLEGŁOŚĆ
1. Grzegorz Płaczek
2. Tomasz Brzezina
3. Anna Mandrela
4. Tomasz Dorosz
5. Przemysław Szklarczyk
6. Wojciech Kazek
7. Łukasz Kolada
8. Edyta Niewiadomska
9. Katarzyna Marek

10. Dawid Szóstak
11. Mariusz Niemiec
12. Anna Bula
13. Monika Kućmierczyk
14. Krzysztof Tracki
15. Edyta Berk
16. Andrzej Olszewski
17. Tomasz Nankiewicz
18. Katarzyna Ryszka
19. Karina Bandura
20. Michał Beliczyński
21. Mateusz Śmiglewski
22. Paweł Klimczewski
23. Zofia Szydłowska
24. Dawid Malcherek

Lista nr 6
KKW KOALICJA OBYWATELSKA 

PO .N IPL ZIELONI
1. Borys Budka
2. Monika Rosa
3. Wojciech Król
4. Urszula Koszutska
5. Jarosław Makowski
6. Ewa Kołodziej
7. Łukasz Ściebiorowski
8. Artur Wieczorek
9. Zbyszek Zaborowski

10. Anna Zasada-Chorab
11. Wojciech Czarnota
12. Alina Bednarz
13. Aleksandra Zimnik
14. Łukasz Respondek
15. Karina Siwiec-Magielnicka 
16. Dorota Wichura
17. Bogdan Koczorowski
18. Małgorzata Gościniak
19. Dorota Gmerczyńska 
20. Barbara Wnęk-Gabor
21. Alicja Kiołbasa
22. Dawid Puchalski
23. Aleksandra Lewandowska
24. Tomasz Słupik

Lista nr 7
KW POLSKA JEST JEDNA

1. Monika Więcek
2. Krzysztof Binkowski
3. Józef Zawadzki
4. Beata Drzymała-Kubiniok
5. Aleksandra Krążek
6. Mateusz Siegmund
7. Katarzyna Binkowska
8. Rafał Reszke
9. Agata Skóra

10. Błażej Styrnol
11. Aleksandra Dudek
12. Violetta Rodek

WYBORYWYBORY  
do Sejmu 2023 
Kto stanie do walki 
w naszym okręgu?

DO SENATU STARTUJĄ: 
Piotr Czarnynoga 

Prawo i Sprawiedliwość

Andrzej Dziuba 
Pakt Senacki

Mateusz Ożóg 
Konfederacja Wolność i Niepodległość
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W Lędzinach imprezy plene-
rowe kojarzą się głównie 
z festynami, jakie organi-

zują władze miasta. Atmosfera panu-
je na nich drętwa, bo większość uczest-
ników stanowią pracownicy miejskich 
jednostek, którzy nie chcą podpaść sze-
fowej. Ten schemat przełamują miesz-
kańcy Osiedla Ziemowit. Jest tam gru-
pa aktywnych, niezależnych ludzi, któ-
rzy mają pomysł, chęć i energię, aby 
zintegrować lokalną społeczność. Jak 

to wygląda w praktyce mieliśmy okazję 
się przekonać podczas trzeciego pikni-
ku rekreacyjno-sportowego na osiedlu 
Ziemowit. Dla każdego było tam coś 
dobrego. Konkurencje dla dzieci, doro-
słych i całych rodzin, pokazy, występy, 
konkursy, zabawy, loterie. To był dzień 
zabawy i sportu, ale nie tylko. Podczas 
pikniku można było wesprzeć maleń-
ką, chorą Natalkę, która zbiera pienią-
dze na skomplikowaną operację orto-
pedyczną. 

Ziemowit na sportowo i dobroczynnie
u Nic tak nie integruje, jak wspólna zabawa, a sukces jest pełny 

jeśli rozrywce i rekreacji towarzyszy szlachetny cel. Tak było 
podczas społecznego festynu Ziemowit na sportowo. 

4 tys. zł 
zebrano podczas 

pikniku na 
ratowanie nóżki 

małej Natalki.

MARCIN MAJER, 
radny powiatowy z Lędzin 
Ziemowit na sportowo to już tradycja, impreza 
która odbyła się po raz trzeci na stałe wpisała 
się w kalendarz mieszkańców osiedla Ziemowit. 
Cieszę się, że tak wiele osób bierze udział  
w imprezach o charakterze czysto sportowym. 
Liczba uczestników przeszła nasze oczekiwania 
i szacujemy, że w całym wydarzeniu 
uczestniczyło 300-400 osób.
Dziękuję wszystkim społecznikom, ponieważ 
bez ich wsparcia nie byłoby tego wielkiego 
sukcesu. Najlepszą reklamą były uśmiechnięte 
twarze dzieci i młodzieży.

SEBASTIAN 
ZIMNAL, 
radny miejski  
i organizator imprezy
Chcę gorąco podziękować 
wszystkim wolontariuszom 
i firmom, które włączyły 
się w organizację naszego 
festynu. Jesteście wielcy. 
Dziękuję w imieniu swoim, 
ale i Natalki, której uśmiech 
jest dla nas najcenniejszą 
nagrodą.
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REKLAMA

Jesteśmy firmą budującą domy w technologii skandynawskiej - szkieletowej  
z przekrojem ściany otwartym dyfuzyjnie - pozwalającym na „oddychanie” ściany. 

Deko Adrian Ciborowski, tel. 511 401 096, FB:dEKOdomy, mail: Kontakt@DekoDomy.pl, www.dekodomy.pl

JAK POSTĘPUJEMY:
n Spotykamy się z klientem, analizujemy projekt domu i jego potrzeby,
n Sporządzamy kalkulację oraz ofertę/kosztorys,
n Podpisujemy umowę wstępną na wykonanie realizacji,
n Służymy pomocą na etapie projektowania/adaptacji projektu,
n Przystępujemy do realizacji w terminie wskazanym w umowie. JAK I Z CZEGO BUDUJEMY?

n Materiały przez nas używane są ekologiczne, certyfikowane i najwyższej 
jakości. Dbając o środowisko stawiamy na jakość i energooszczędność 
Waszych domów. 

n Kierujemy się skandynawskim podejściem do środowiska, starając się 
sprostać obecnym normom zapotrzebowania energetycznego.

n Konstrukcję budynku wykonujemy z certyfikowanego skandynawskiego 
drewna C24, a konstrukcję dachu z prefabrykowanych wiązarów 
dachowych.

n Izolacja ścian to najwyższej jakości impregnowana wełna celulozowa 
pozyskiwana z recyklingu.

n Płyty gipsowo-kartonowe są wykonane z gipsu i kartonu w części 
pochodzącego z recyklingu.

n Budujemy w technologii szkieletowej znacznie szybciej niż domy tradycyjne,  
bez utraty na jakości konstrukcji - nie ma przestojów technologicznych.

DBAMY O DETALE
n Zawsze pilnujemy porządku na placu budowy. 
n Doradzamy jakie rozwiązania można wybrać,  

aby budować mądrze, a niekoniecznie drogo. 
n Dostosowujemy się do potrzeb klienta!

- Nasze okręgi wyborcze do Senatu i Sejmu 
uchodzą wśród polityków za trudne. Zgodzi się 
Pan z taką opinią?

- Bez wątpienia. Okręg senacki nr 75, jest nam 
najbliższy geograficznie, bo tak naprawdę obejmu-
je tylko nasz powiat, Tychy i Mysłowice, a więc są-
siedzkie dla nas miasta. Tymczasem nasz okręg sej-
mowy to, m.in. Ruda Śląska, Chorzów, Piekary, Sie-
mianowice, Świętochłowice, Tychy i Mysłowice,  
a więc miasta nam bardzo odległe, stąd też większo-
ści kandydatów po prostu nie znamy. Poza tym in-
na jest specyfika tych miast, które leżą w starej post-
industrialnej części Śląska, a inna jest specyfika Lę-

dzin czy Bierunia.

- Pan w przeszłości również był kan-
dydatem do Senatu i otrzymał bardzo 
dobry wynik. 

- Tak, w 2015 wystartowałem jako 
kandydat bezpartyjny z naszego okrę-
gu nr 75. Otrzymałem blisko 54 tysią-
ce głosów i to był bardzo dobry wy-
nik. Różnica pomiędzy mną a kan-
dydatem, który wygrał była poniżej 
jednego procenta.

- Nie chciał Pan ponownie spróbować swoich sił 
w tych wyborach?

- Nie. Wybory w 2015 to było bardzo interesują-
ce doświadczenie. Podjąłem jednak wówczas decy-
zję, że nie chcę być uczestnikiem tej wielkiej sejmo-
wej czy senackiej polityki. Wyłączyłem się w tym 
zakresie całkowicie również na moich profilach 
społecznościowych. Nie chcę ani komentować, ani 
wskazywać, która strona jest lepsza czy gorsza. Po 
2015 roku skupiłem się na naszym lokalnym samo-
rządzie, zabiegam o interes naszego miasta w po-
wiecie, i myślę, że na tej płaszczyźnie osiągamy co-
raz większy sukces, co widoczne jest po wykona-
nych i planowanych przez powiat inwestycjach. 
Myślę, że nasz lokalny samorząd powinien współ-
pracować ze wszystkimi opcjami dla dobra naszej 
lokalnej ziemi. 

- Jak pan ocenia aktualnych kandydatów?
- Chyba pierwszy raz mamy wybór pomiędzy 

kandydatami, którzy są nam bardzo dobrze zna-
ni. Mało tego, obaj to kandydaci z ogromnym do-
świadczeniem samorządowym, którzy w minionych 
dwóch dekadach piastowali wysokie stanowiska  
w samorządzie. 

- Czyli mieszkańcy będą mieli niełatwy wybór?
- W pewnym sensie tak. Ale z drugiej strony każ-

dy z kandydatów związany jest bądź był również  
z naszym powiatem. Piotr Czarnynoga to przecież 
pierwszy i jednocześnie dwukrotny starosta powia-
tu bieruńsko-lędzińskiego i aktualnie radny sejmi-
ku województwa śląskiego. Z kolei Andrzej Dziuba, 
to prezydent Tychów, który na początku kariery za-
wodowej pracował na kopalni Ziemowit. Zresztą Ty-
chów chwalić nikt nie musi, bo sukces gospodarczy 
tego miasta widoczny jest dla każdego z nas.

- Czego możemy oczekiwać od obu kandyda-
tów?

- Zdaniem obserwatorów zarówno wybór Piotra 
Czarnynogi, jak i Andrzeja Dziuby to gwarancja, że 
nasz okręg w senacie będzie miał godnego przedsta-
wiciela. Znam doskonale obu panów i wiem, że repre-
zentują wysoki poziom wiedzy samorządowej i z pew-
nością nie zapomną o wspieraniu inicjatyw dotyczą-
cych naszego powiatu. Jednocześnie ich wiedza i do-
świadczenie z pewnością będą przydatne w senacie. 
Wydaje mi się, że nasi mieszkańcy mają więc komfor-
tową sytuacją jeśli chodzi o wybory do Senatu. 

Rozmawiał: Jan Ostoja

MAREK SPYRA, wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego: 
nasz lokalny samorząd powinien współpracować ze wszystkimi 
opcjami politycznymi dla dobra naszej, lokalnej ziemi. 



CzarnynogaPiotr

ŚLĄSKI SAMORZĄDOWIEC Z KRWI I KOŚCI
Twórca wcielonej w życie idei samorządności w województwie śląskim.

Absolwent Politechniki Śląskiej, mgr inż. elektronik,
pracował 20 lat na dole w kopalni „ Ziemowit” w Lędzinach.

Materiał wyborczy KW Prawo i Sprawiedliwość

Szanowni Państwo, 
Drodzy Wyborcy,
jestem człowiekiem Waszym - człowiekiem dla 
Was. Jestem radnym Województwa Śląskiego 
przez 13 lat, czyli trzy już kadencje. Wcześniej 
przez 12 lat byłem starostą bieruńsko-lędziń-
skim i radnym tego powiatu. Pierwsze szlify 
zdobywałem, pełniąc funkcję radnego i człon-
ka Zarządu miasta Tychy. Po usamodzielnie-
niu się Bierunia, Lędzin i Bojszów, poświęciłem 
się bez reszty regionowi. Przede wszystkim 
jako radny i członek Zarządu Bierunia przez  
8 lat, czyli dwie kadencje. 33 lata nieprzerwa-
nej pracy na wszystkich szczeblach śląskiego 
samorządu dało mi ogromne doświadczenie. 
Chciałbym w Senacie RP, nadal służyć Polsce  
i mojemu ukochanemu Śląskowi.

Kompetencje starosty, członka trzech za-
rządów, a także przewodniczenia Komisjom 
Rewizyjnej Sejmiku i Komisji Edukacji, Nauki 
i Kultury Województwa Śląskiego będą nie-
zwykle istotne w pełnieniu funkcji senatora 
RP. Pozostanę senatorem ze Śląska dla dobra 
naszego regionu.

Bezpieczna przyszłość Polski i Śląska to 
mój osobisty cel działania! Szczególnie zale-
ży mi na poprawie funkcjonowania Jednostek 
Służby Zdrowia. W szczególności naszych 
Szpitali. Skuteczna troska o zdrowie to pierw-
szy i najważniejszy aspekt bezpieczeństwa 
obywateli naszego Państwa.

20 lat pracy na dole w kopalni „ Ziemowit” 
w Lędzinach dało mi wgląd w rzeczywistość  
i życie Śląska. A także jakiś wyjątkowy wprost 
szacunek dla etosu pracy, dla tradycji śląskiej. 
Ukochałem śląską mowę i chcę się o nią trosz-
czyć jako senator. Wiem, czym jest material-
ne i niematerialne dziedzictwo Śląska. Jestem 
świadom znaczenia kultury i sztuki.

Jeśli obdarzycie mnie Państwo swym za-
ufaniem, zagłosujecie na mnie w wyborach 
parlamentarnych, solennie obiecuję, że w Se-
nacie RP będę zabiegał ze wszystkich sił o lep-
szą przyszłość dla naszego Wspólnego Domu. 
Jestem gotów przyjąć trudne wyzwania na-
szych czasów, by jako Senator godnie repre-
zentować naszą regionalną wspólnotę.

Łączę wyrazy szacunku.





Materiał KKW Trzecia Droga PSL - PL2050 Szymona Hołowni



Dni Bierunia zawsze na-
leżą do najciekawszych 
imprez organizowa-

nych nie tylko w naszym powie-
cie, ale całym regionie. Tego-
roczne święta przejdzie jednak 
do historii nie tylko z powodu 
znakomitego koncertu Cleo.

Z okazji święta do Bierunia przy-
jechali przedstawiciele miast part-

nerskich: Gundelfingen w Niem- 
czech, Moravský Beroun w Cze-
chach oraz Ostrog na Ukrainie. 
Wszyscy uczestniczyli w uroczy-
stym nadaniu skwerowi w pobliżu 
Domu Kultury „Remiza” imienia 
Miast Partnerskich. Dodatkową, 
artystyczno-towarzyską atrakcją 
tego wydarzenia było odsłonię-
cie muralu na ścianie amfiteatru. 

Dzieło powstało dla upamiętnie-
nia 25 lat współpracy Bieruniu 
z Moravským Berounem. Jego 
autorem jest streetartowy arty-
sta Michał Banert. Malowidło 
przedstawia postacie utopca oraz 
niedźwiedzia i nawiązuje do le-
gend obydwu miast. Powstał 
jeden z najciekawszych i najdo-
wcipniejszych murali na Śląsku. 

Gabinet Profilaktyki 
Zdrowia - Sara Ba-
jura to prywatna 

działalność gospodarcza 
prowadzona przez mgr 
fizjoterapii, w ramach 
której właściciel prowa-
dzi jednoosobowy in-
stytut naukowo-badaw-
czy profilaktyki zdrowia  
i filozofii, Akademię Psycho-
fizjoterapii oraz wirtualny 
Uniwersytet Kształcenia 
Zawodowego ze stacjo-
narną siedzibą oraz w wa-
runkach domowych. W ra-
mach działalności funkcjonuje 
Polskie Towarzystwo Psychofizjoterapii będą-
ce organizacją non-profit w zakresie prowa-
dzenia rehabilitacji wolontaryjnej w postaci 

platformy e-lerningowej, zdalnie 
i stacjonarnie oraz w warun-

kach domowych. Akademia 
Psychofizjoterapii prowa-

dzi własne ścieżki eduka-
cyjne oferując szkolenia, 
warsztaty i korepetycje 
oraz praktyki zawodowe 

w każdej dziedzinie nauko-
wej. Główną misją przed-

siębiorstwa jest rehabilitacja 
interdyscyplinarna i inte-
raktywna docierająca do 
każdego w sposób kom-

plementarny oraz doradz-
two rozwoju osobistego, do-

radztwo zawodowe i społeczne. 
Rehabilitacja, resocjalizacja i kształcenie osób 
w każdym wieku i stanie świadomości oraz re-
habilitacja i behawiorystyka zwierząt.
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Chodzi o dwa budynki. Pierwszy, pod 
adresem Rynek 14, wyróżnia się unikal-
nym wyglądem w stylu zmodernizowa-

nego klasycyzmu. Ma trzy piętra i jest ozdobio-
ny różnymi elementami, jak gzymsy czy opaski 
okienne. Obok, pod adresem Rynek 15, stoi ty-

powa małomiasteczkowa kamienica, z dwoma 
piętrami i wysokim dachem, który również po-
siada dekoracyjne elementy. Co ważne, oba bu-
dynki znajdują się na terenie średniowiecznego 
układu urbanistycznego starego miasta Bierunia, 
wpisanego do rejestru zabytków.

Planowane roboty budowlane będą obejmo-
wać wymianę dachu oraz renowację elewacji. 
Całkowita przewidywana wartość inwestycji to 
1,5 miliona złotych, z czego 1 milion to dofi-
nansowanie Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków.

Bieruń odnawia starówkęBieruń odnawia starówkę
W śródmieściu Bierunia 
trwa remont ulic 
Słowackiego, Latochy 
i Kopcowej. Wkrótce 
rozpocznie się tu kolejna 
inwestycja. Miasto 
otrzymało 1 milion złotych 
dofinansowania w ramach 
II edycji Rządowego 
Programu Odbudowy 
Zabytków - POLSKI ŁAD na 
rewitalizację zabytkowych 
budynków ratusza.

u Takiego muralu nie ma nigdzie w regionie
Utopec w objęciach niedźwiedzia





Mecz finałowy po-
między Ruchem 
Marcel a KWK 

„Staszic-Wujek” był wyjątko-
wo emocjonujący. W regula-
minowym czasie spotkanie za-
kończyło się remisem i o zwy-
cięstwie zadecydowały rzu-
ty karne. Bramkarz z Marce-
la wykazał się większą sku-
tecznością, zapewniając swo-
jej drużynie wygraną. Trzecie 
miejsce zajęła ekipa. Nasi, czy-

li reprezentacje z kopalń po-
wiatu bieruńsko-lędzińskie-
go, wypadli słabo. Na ósmym 

miejscu zameldowała się dru-
żyna Ruchu Ziemowit, a Ruch 
Piast zajął dziesiąte miejsce. 

Od kilkunastu lat działam na rzecz wyrów-
nanie różnic społecznych. Szczególnie bliskie 
są mi sprawy związane z szeroko rozumianym 
środowiskiem osób z niepełnosprawnościami. 
Jestem radną Sejmiku Osób Niepełnospraw-
nych Województwa Śląskiego, a także prze-
wodniczę Komisji Społecznej Rady Powiatu Bie-
ruńsko-Lędzińskiego.

Znam problemy, które dotykają niepełno-
sprawnych, rodziny z dziećmi i osoby starsze. 
Obserwuję zmiany, które dokonały się na lep-
sze, ale też widzę, ile jeszcze zadań przed nami, 
szczególnie tych związanych z leczeniem.

W swoich działaniach wsłuchuję się w gło-
sy ludzi, łączę racjonalizm z wrażliwością, a na 
pierwszym miejscu stawiam dobro wspólne. 
Wierzę, że dzięki takiemu podejściu jesteśmy  
w stanie kontynuować dobre zmiany w ży-
ciu społecznym, a także umacniać wolną, bez-
pieczną i suwerenną Polskę. 

15 października zagłosuj na nr 15

Doskonale znam problemy rodzin, w których  
jest osoba z niepełnosprawnością. Alicja,  
jedno z trojga moich dzieci, jest niepełnosprawna 
intelektualnie. To dzięki niej weszłam w ten świat 
i postanowiłam zmieniać go na lepsze.

Materiał wyborczy KW Prawo i Sprawiedliwość
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Nasi wypadli słabo
Czternaście drużyn z kopalń i zakładów Polskiej Grupy Górniczej rywalizowało  
o Puchar Prezesa PGG w piłce nożnej sześcioosobowej. Impreza miała piknikową 
formułę i rodzinną atmosferę, ale zawodnicy dawali na parkiecie z siebie wszystko. 

KANCELARIA RADCY PRAWNEGO
dr Ireneusz Korczyński

ul. Górnicza 7, 41-400 Mysłowice
tel. (32) 316 31 07 fax (32) 223 86 87

REKLAMA

W kopalnianej wodzie pły-
wają karpie, amury, kara-
sie, płotki, szczupaki, a na-

wet pstrągi czy sumy. Zimują tam łabę-
dzie i kaczki, przy zbiorniku kumkają 

żaby, widziano wydry, bobry, a nawet 
żółwie i... raki.

Z obiektu korzystają wędkarze  
z lokalnego Koła Polskiego Związku 
Wędkarskiego. Na podstawie zawar-

tych umów z kopal-
nią, Koło PZW re-
gularnie zarybia 
zbiornik, a jego 
członkowie dba-
ją o otoczenie 
zbiornika. To oni 
posadzili drzewa, 
które teraz mają już 
po kilka metrów. Zbie-
rają gałęzie. To oni ustawi-
li ławki, koszą trawę, regulują zaro-
śla. Organizują zawody, pikniki ro-
dzinne, spotykają się i zachwalają to 
miejsce:

- Szczupaki ska-
czą tu jak delfiny - 

opowiada pan Broni-
sław. Tłumaczy, że lubi 

relaksować się w tym miejscu 
na emeryturze, wcześniej pracował ja-
ko górnik dołowy. W gablocie, któ-
ra ozdabia drewniany domek lokalne-
go Koła Polskiego Związku Wędkar-

skiego pokazuje swoje zdjęcie z wiel-
kim sumem, którego złowił. - Miał po-
nad metr i ważył 10 kg, a szczupaka to 
złowiłem kiedyś 5 kg, który miał 85 cm. 
Ale nieistotne czy ryba bierze, czy nie 
bierze, fajnie tak posiedzieć nad wodą - 
dodaje pan Bronek.

Tekst i zdjęcia:  
PGG. S.A./Daria Klimza

Szczupaki skaczą tam jak delfinySzczupaki skaczą tam jak delfiny
Zbiornik „Olszyce” przy kopalni Piast-Ziemowit w Lędzinach, to prawdziwy raj dla wędkarzy. 
Przedstawiciele lokalnego koła Polskiego Związku Wędkarskiego chwalą, że takich czystych 
zbiorników ze świecą szukać w okolicy. Zbiornik należy do kopalni Piast-Ziemowit Ruch 
Ziemowit i jest obiektem przemysłowym, wypełnionym po brzegi wodą z podziemnych 
wyrobisk. To osadnik wód dołowych połączony ciągiem technologicznym z kopalnią.
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W maju zeszłego roku palił się 
budynek miejski, w którym 
znajduje się przedszkole  

i żłobek. Całe szczęście pożar wybuchł 
o godzinie 15:25 i w budynku było już 
niewiele dzieci i nikomu nic się nie sta-
ło. Gdyby ogień pojawił się wcześniej 
ewakuacja żłobka i przedszkola mogła 
przebiegać różnie. Mieszkańców i ro-
dziców martwi jednak coś innego. Od 

pożaru minęło ponad rok, a miasto nie 
kiwnęło nawet palcem, aby usunąć skut-
ki zniszczeń. Publikowane przez nas 
zdjęcia są warte więcej, niż całe artyku-
ły o stanie Lędzin. W propagandowych 
mediach, nad którymi kontrolę ma lę-
dziński magistrat, strony pełne są zdjęć 
z pikników i festynów. Rodzice oraz 
dzieci z przedszkola i żłobka, a także 
młodzież lędzińskiego MKS, od prawie 

półtora roku oglądają inne 
widoki. To jest pytanie nie 
tylko o wrażenia estetyczne. 
Czy mając na względzie ich 
zdrowie fizyczne i psychicz-
ne wskazane jest, by dzieci 
przebywały w budynku,  
w którym na zewnętrz cią-
gle czuć swąd spalonego 
styropianu, a elewacja stra-
szy jak z upiornego filmu? 

Teraz sytuacja  
się powtórzyła.

W Lędzinach wybuchł 
kolejny olbrzymi pożar.  
W akcji gaszenia wzięło 
udział kilkanaście pojaz-
dów strażackich. Sam koszt 
akcji to dziesiątki tysięcy 
złotych. A straty miejskie? 
Patrząc na stan budynku po 
pożarze wiadomo, że nadaje 
się tylko do rozbiórki. Dla-

czego przez dwie kadencje burmistrz 
Krystyna Wróbel, która tak bardzo 
lubi się chwalić sukcesami, nie potra-
fiła zadbać o budynek po byłej Szkole 
Schola Nostra? Spalona część to ponad  
800 metrów kwadratowych. Koszt budo-
wy jednego metra dzisiaj to minimum 
4-5 tys. złotych. Licząc w taki prosty spo-
sób, wartość odbudowy takiej powierzch-
ni wyniosłaby około 3-4 miliony złotych. 
Na razie miasto będzie musiało ponieść 
koszt setek tysięcy złotych na rozbiórkę 
i utylizację wszystkiego co pozostało po 
pożarze. Zapewne tematem zająć się bę-
dzie musiał już nowy burmistrz, ponie-
waż Krystyna Wróbel zapowiedziała już, 
że nie zamierza ubiegać się o reelekcję. 

Nie zmienia to faktu, 
że mieszkańcy drugiej 
części budynku, w której 
znajdują się mieszkania 
socjalne, wielokrotnie 
zgłaszali miastu i policji, że 
w pustostanie przebywają 
nielegalnie bezdomni.

Dlaczego magistrat nie dopilnował 
miejskiego mienia? Kto dzisiaj odpo-
wie za milionowe straty? Burmistrz 
na swojego następcę promuje osobę 
ze swojego najbliższego zaplecza poli-
tycznego. Czy taka zmiana da miesz-
kańcom gwarancję na wyjaśnienie 
spraw takich jak pożar? Do tematu na 

pewno wrócimy, bo w tak zwanej prze-
strzeni medialnej pojawiły się pytania, 
czy budynek był ubezpieczony? Czy 
miasto posiada wszystkie dokumenty 
konieczne, by firma ubezpieczenio-
wa wypłaciła odszkodowanie? Jeden  
z portali oficjalnie zadał to pytanie ma-
gistratowi i podobno zrobiło się tam 
nerwowo. 

Ze zdjęć lotniczych wynika jeszcze 
jedna, smutna rzecz. Do mieszkań so-
cjalnych zlokalizowanych w drugiej 
części budynku wróciły już rodziny  
z dziećmi. Będą mieszkać w towarzy-
stwie spalenizny i pogorzeliska. Miejska 
gazeta nazywa Lędziny miastem sukce-
su. Oni tak na serio?

Lędziny w zgliszczach

W Lędzinach wybuchł pożar 
pustostanu przy ul. Pokoju, 
w którym w przeszłości 
znajdowała się, m.in. 
szkoła. Straty dla majątku 
gminy są ogromne. Mnożą 
się pytania, czy budynek 
był ubezpieczony? Czy 
miasto ma wszystkie 
dokumenty konieczne, by 
firma ubezpieczeniowa 
wypłaciła odszkodowanie? 
Sprawą zajmuje się 
prokuratura. W ubiegłym 
roku w Lędzinach też spalił 
się komunalny budynek.

Od pożaru w budynku przedszkola i żłobka 
minęło półtora roku, ale miasto nie kiwnęło 
nawet palcem aby naprawić uszkodzenia 

spowodowane przez ogień. W sąsiedztwie zgliszcz po budynku dawnej szkoły mieszkają ludzie.

Straty w gminnym majątku pójdą w miliony złotych. Kto za to odpowie?
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Imielinianki wygrały prawie wszystkie 
mecze i awansowały do pierwszej ligi  
z ogromną przewagą punktową nad ko-

lejnymi zespołami. Kiedy opadła euforia, za-
częliśmy się zastanawiać na ile trwała jest ta 
niezwykła forma COPCO Imielin. Na razie nic 
nie wskazuje na to, aby siatkarki spuściły z to-
nu. W przerwie między sezonami wzięły udział 

w kilku turniejach i wszystkie wygrały. Czas 
prawdziwej próby nadejdzie jednak za kilka 
dni. Rusza pierwsza liga kobiecej siatkówki.  
W pierwszym spotkaniu imielinianki zmierzą 
się z UJ CM Solna Wieliczka. Kolejny numer 
naszej gazety ukażą się po rozegraniu pierw-
szych czterech kolejek. Miejmy nadzieję, że 
będziemy mogli powtórzyć tytuł tego artykułu.

• 1 października godz. 18.00 
UJ CM Solna Wieliczka - MKS COPCO Imielin

• 8 października godz. 12.00 
MKS COPCO Imielin - KS BAS Kombinat Budowlany Białystok

• 15 października godz. 17.00 
B&B LTS Legionovia Legionowo - MKS COPCO Imielin

• 21 października godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - PMKS Nike Węgrów

• 28 października godz. 17.00 
SMS PZPS Szczyrk I - MKS COPCO Imielin

• 5 listopada godz. 12.00 
ECO HARPOON LOS Nowy Dwór Mazowiecki - MKS COPCO Imielin

• 11 listopada godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - SAN-Pajda Jarosław

• 18 listopada godz. 17.00 
GKS „Wieżyca 2011” Politechnika Gdańska Tężyca - MKS COPCO Imielin

• 25 listopada godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - Enea Klub Siatkarski Piła

• 2 grudnia godz. 17.00 
Enea Energetyka Poznań - MKS COPCO Imielin

• 9 grudnia godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - Sokół & Hagric Mogilno

• 16 grudnia godz. 17.00 
Karpaty - PANS Krosno - MKS COPCO Imielin

• 20 grudnia godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - Trans - Ann Płomień Sosnowiec

• 6 stycznia godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - UJ CM Solna Wieliczka

• 13 stycznia godz. 17.00 
KS BAS Kombinat Budowlany Białystok - MKS COPCO Imielin 

• 20 stycznia godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - B&B LTS Legionovia Legionowo

• 27 stycznia godz. 17.00 
PMKS Nike Węgrów - MKS COPCO Imielin

• 3 luty godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - SMS PZPS Szczyrk I

• 10 lutego godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - ECO HARPOON LOS Nowy Dwór Mazowiecki

• 17 lutego godz. 17.00 
SAN-Pajda Jarosław - MKS COPCO Imielin 

• 24 lutego godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - GKS „Wieżyca 2011” Politechnika Gdańska Tężyca

• 2 marca godz. 17.00 
Enea Klub Siatkarski Piła - MKS COPCO Imielin

• 9 marca godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - Enea Energetyka Poznań

• 16 marca godz. 17.00 
Sokół & Hagric Mogilno - MKS COPCO Imielin

• 23 marca godz. 17.00 
MKS COPCO Imielin - Karpaty - PANS Krosno 

• 27 marca godz. 17.00 
Trans - Ann Płomień Sosnowiec - MKS COPCO Imielin 

Terminarz rozgrywek z udziałem COPCO Imielin (na pierwszym miejscu gospodarz spotkania)W bieżącym roku powiatowy sport przeżywał wzloty i upadki, ale tylko 
jedna drużyna była na niezmiennej linii wznoszącej. Mowa oczywiście 
o siatkarkach COPCO Imielin. Ich wyczyny w drugiej lidze przeszły do 
historii polskiej siatkówki i na długo pozostaną w pamięci kibiców. 

Kto wygra mecz? COPCO Imielin!
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ZIELONYpowiat
Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej ze środków 

WFOŚiGW w Katowicach odpowiedzialność ponosi Redakcja.

W programie „Czyste Po-
wietrze” złożono już nie-
mal 700 tys. wniosków na 

kwotę ponad 17 mld zł, a wypłacono 
już ponad 6,8 mld zł. W województwie 
śląskim: złożono ponad 104 tys. wnio-
sków na kwotę ponad 2 mld zł, a wy-
płacono blisko 850 mln zł.

- Już od pięciu lat funkcjonuje i cieszy 
się ogromnym, wręcz rekordowym zain-
teresowaniem program „Czyste Powie-
trze” z budżetem 103 mld zł przewidzia-
nym na lata 2018-2029. Przypomnijmy, 
że program jest skierowany do właścicie-
li domów jednorodzinnych. Jego głów-
nym celem jest poprawa jakości powie-
trza poprzez zmniejszenie emisji pyłów  
i gazów cieplarnianych, dzięki dofi-

nansowaniu wymiany nieefektywnych 
i wysokoemisyjnych źródeł ciepła oraz 
zwiększenie efektywności energetycznej 
istniejących jednorodzinnych budynków 
mieszkalnych - zaznacza Paweł Mirow-
ski, zastępca Prezesa Zarządu Narodo-
wego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej, Pełnomocnik 
Prezesa Rady Ministrów do spraw Pro-
gramu Czyste Powietrze i efektywności 
energetycznej budynków.

Od 3 stycznia 2023 r. wdrożono 
zmiany w programie „Czyste 
Powietrze”, które wprowadzają 
m.in. wyższe poziomy 
dofinansowania. Obecnie 
w najwyższym poziomie 
dofinansowania na kompleksową 
termomodernizację i wymianę 
kopciucha można otrzymać 
nawet do 136 200 zł  
bezzwrotnej dotacji.

Od nas zależy jak szybko 
wygramy ze smogiem
Z okazji Dnia Czystego Powietrza powstało specjalne stoisko przy Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na rogu ulic Plebiscytowej i Jagiellońskiej  
w Katowicach. Nie zabrakło atrakcji dla dzieci i dorosłych, był ekologiczny quiz i nagrody.  
A doradcy wyjaśniali i podpowiadali, jak skorzystać z dofinansowania w programie „Czyste 
Powietrze”. Natomiast Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych w Katowicach podarowała 
sadzonki drzew. - To od mieszkańców naszego województwa zależy, jak szybko wygramy walkę ze 
smogiem - mówił, podczas Dnia Czystego Powietrza, prezes zarządu Tomasz Bednarek.

- Pięć lat programu „Czyste Powietrze” 
to bardzo dobra okazja do przypomnienia 
o pomocy finansowej dla wszystkich, któ-
rzy chcą się pozbyć starych kopciuchów, 
przeprowadzić termomodernizację do-
mu jednorodzinnego, zadbać o środowi-
sko, ale również i o własne finanse. War-
to zauważyć, że to przekłada się zarów-
no na oszczędności za ogrzewanie, lep-
sze warunki życia w ocieplonych domach, 
jak i daje korzyści zdrowotne, bo emitu-
jąc mniej pyłów do atmosfery, oddycha-
my czystszym powietrzem. Bardzo się cie-
szę, że to właśnie tu w Miedźnej na Ślą-
sku, przy współpracy z WFOŚiGW w Ka-
towicach, mieszkańcy chętnie korzystają z 

tego programu - wyjaśnia Paweł Mirow-
ski, wiceprezes NFOŚiGW oraz pełno-
mocnik Prezesa Rady Ministrów ds. pro-
gramu „Czyste Powietrze” i efektywności 
energetycznej budynków.

W tym czasie tylko  
w naszym województwie 
złożono 105 tys. 
wniosków o dotację na 
termomodernizację  
i wymianę kopciuchów,  
a w kraju już blisko  
700 tys. beneficjentów,  
co daje blisko 18 mld zł  
eko-inwestycji. 

Gmina Miedźna w powiecie pszczyń-
skim w woj. śląskim, jako przykład do-
brych praktyk w obszarze poprawy jako-
ści powietrza, jest jedną z tych gmin, któ-
re między 2019 a 2022 r. osiągnęły naj-
większą redukcję pyłu PM2,5 - wynika  
z danych Głównego Inspektoratu Ochro-
ny Środowiska. Przyczynił się do tego 
program „Czyste Powietrze”, z którego na 
termomodernizację i wymianę kopciu-
chów można dostać nawet 136,2 tys. zł 
bezzwrotnej dotacji. 

- Od początku programu w naszym 
województwie mamy już ponad 105 tys.  
wnioskodawców zdecydowanych na 
udział w programie „Czyste Powietrze”. 

Współpracując ze 144 gminami, podpi-
saliśmy już około 95 tys. umów na ponad  
1,8 mld zł dofinansowania. Bardzo mnie 
cieszy fakt, że coraz więcej gmin woje-
wództwa śląskiego osiąga coraz lepsze wy-

niki jeśli chodzi o jakość powietrza, jak np. 
Gmina Goczałkowice, która znajduje się 
na czele rankingu Gmin Polskiego Alarmu 
Smogowego - podkreśla Tomasz Bedna-
rek, prezes WFOŚiGW w Katowicach.

Program „Czyste Powietrze” świętuje pięciolecie!
Mija pięć lat od uruchomienia programu „Czyste Powietrze”, największej proekologicznej 
inicjatywy w polskiej historii, która służy skutecznej walce ze smogiem oraz poprawie 
efektywności energetycznej jednorodzinnych budynków mieszkalnych. 
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ZIELONYpowiat
Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej ze środków 
WFOŚiGW w Katowicach odpowiedzialność ponosi Redakcja.

- Pula środków w naborze na rok 
2023 została zwiększona i obecnie 
można nadal składać wnioski. Zgodnie  
z poprzednimi edycjami zakładamy, 
że wszyscy którzy złożą wnioski w ter-
minie naborów będą mieli szansę na 
otrzymanie dofinansowania - zapewnia 
Adam Lewandowski, zastępca prezesa 
WFOŚIGW w Katowicach.

W ramach trzech edycji programu 
do katowickiego Funduszu wpłynę-
ło w sumie ponad 10 400 wniosków 
i wypłacono dotychczas kwotę do-
finasowania w wysokości ponad  
18,6 mln zł.

Przypomnijmy, że program „Moja 
woda” ma pomóc w łagodzeniu skut-
ków suszy i przeciwdziałaniu podto-

pieniom budynków w Polsce. Właści-
ciele domów jednorodzinnych mogą 
otrzymać nawet 6 tys. zł dotacji na bu-
dowę przydomowych instalacji zatrzy-

mujących deszczówkę. W poprzednich 
edycjach programu tylko w wojewódz-
twie śląskim dotacje otrzymało ponad 
6 tysięcy Beneficjentów.

Pula środków, w ramach 
programu „Moja woda”  
na 2023 rok została 
zwiększona do 230 mln zł.

„Moja Woda” - rekordowa liczba wniosków!
Kolejna, trzecia edycja programu „Moja woda” 
cieszy się jeszcze większym zainteresowaniem 
właścicieli domów jednorodzinnych niż dwie 
poprzednie także w województwie śląskim. 
Do tej pory, w ramach obecnego naboru do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Katowicach wpłynęło 
ponad 3 tys. wniosków.
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Każdy rodzic, którego dziecko zo-
stanie przyjęte do żłobka w ramach 
naboru programu Maluch 2023 
otrzyma miesięczne dofinansowanie 
w kwocie ponad 800 złotych. Spra-
wi to, że dodając pozostałe możliwe 
dofinansowania np. z ZUS plus Bie-
ruński Bon Żłobkowy pobyt dziecka 
w Mikołajkowo może być bezpłatny. 

Bieruński Bon Żłobkowy to świad-
czenie pieniężne dla rodzin z dziećmi 

w wieku do lat 3 zamieszkałych na 
terenie Gminy Bieruń, mające na ce-
lu częściowe pokrycie opłaty za pobyt 
dziecka w żłobku, w ramach realizo-
wanej i kształtowanej polityki proro-
dzinnej w Gminie. 

Dofinansowanie w Programie 
Maluch obowiązywać będzie 
przez 3 lata. 

Żłobek dysponuje swoim placem 
zabaw, gdzie dzieci bezpiecznie mogą 

spędzać czas na świeżym powietrzu. 
Ma nowoczesne, duże sale, z bardzo 
dobrym dostępem światła dziennego.

Sale wyposażone są w ogrzewanie 
podłogowe i nowoczesne systemy 
wentylacyjno-klimatyzacyjne. Żło-
bek regularnie prowadzi zajęcia do-
datkowe oraz spotkania edukacyjne 
dla dzieci. Kolejnym atutem jest do-
skonała lokalizacja względem tyskiej 
i bieruńskiej Strefy Przemysłowej. 

Zapisy już ruszają! Zapisy już ruszają! 
Bezpłatny pobyt w Żłobku Mikołajkowo!

Zapraszamy na nasz fanpage na Facebooku 
Żłobek Mikołajkowo - Bieruń 

oraz do rekrutacji poprzez formularze zgłoszeniowe 
do pobrania na naszej stronie internetowej.

www.mikolajkowo.com.pl 
Żłobek Mikołajkowo | ul. Mikołaja 1, 43-150 Bieruń

Żłobek Mikołajkowo rozwija się, a niebawem rozrośnie. Wszystko 
za sprawą dofinansowania z Programu Rozwoju Instytucji Opieki 
uruchomionego w tym roku przez Ministerstwo Rodziny  
i Polityki Społecznej nad dziećmi w wieku do lat 3 „Maluch +”. 

INFORMACJA

Elektryczny gigant uruchomił zakład w Bieruniu
Wyspecjalizowana w wytwarzaniu 
produktów elektrycznych dla przemysłu  
i budownictwa Grupa Hager 
uruchomiła nowy zakład produkcyjny 
w Bieruniu. Katowicka Specjalna Strefa 
Ekonomiczna udzieliła tej inwestycji 
wsparcia o wartości 115 mln zł.

Hager działa w Polsce od  
1992 r., fabryka w Bieruniu 
jest trzecim zakładem w na-

szym kraju. Firma dostarcza produk-
ty elektryczne dla budownictwa prze-
mysłowego, mieszkaniowego i komer-
cyjnego. Asortyment produktów obej-
muje dystrybucję energii, osprzęt elek-

troinstalacyjny, automatykę budynko-
wą i systemy zarządzania kablami.

Łącznie z zakładem w Tychach 
Hager utworzy 1,5 tys. miejsc pra-
cy. Koszt inwestycji w Bieruniu to ok.  
50 mln euro. W nowej fabryce produ-
kowane będą głównie produkty stoso-
wane do rozdziału prądu elektrycznego. 



Bieruńskie Przedsiębiorstwo Inżynierii Komunalnej Sp. z o.o.
www.bpik.com.pl

Drodzy Mieszkańcy Bierunia,
Jak wiecie od stycznia 2022 r. wprowadziliśmy zmiany  

w harmonogramie odbiorów odpadów. Części z Państwa zda-
rzało się zapomnieć wystawić pojemnik z odpadami na czas. 
Staraliśmy się dotrzeć do każdego, tak aby otrzymał nowy har-
monogram w wersji papierowej czy też elektronicznej. Ser-
decznie zachęcamy do sprawdzenia dat kolejnych odbiorów, 
kilkoma dostępnymi kanałami.

Powyższe podyktowane zostało między innymi troską 
o koszty prowadzonej działalności i efektywność tras. Co  
w przyszłości przekłada się bezpośrednio na ofertę jaką 
przedsiębiorstwo składa w przetargu. Dlatego zmiany i dopa-
sowywanie tras jest konieczne. 

Harmonogramy w wersji papierowej były dostarczane do 
mieszkańców w grudniu 2021 r. 

Jeżeli z jakiegoś powodu nie posiadasz harmonogra-
mu, prosimy o zapoznanie się z nim na naszej stronie:  
www.bpik.com.pl oraz stronie urzędu: www.bierun.pl.

Najwygodniejszą opcją posiadającą możliwość przypo-
mnień oraz wiele innych jest aplikacja Eco harmonogram. 

Chcemy odebrać Twoje odpady, wystaw proszę pojemnik 
na czas.

Zespół 
Bieruńskiego Przedsiębiorstwa 

Inżynierii Komunalnej
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- W mediach kończy się sezon ogórkowy,  
a zaczyna... grzybowy. Jako nadleśniczy wie 
Pan na ten temat sporo i proszę o kilka rad dla 
naszych Czytelników.

- Przede wszystkim pamiętajmy, aby zbierać 
grzyby, co do których mamy pewność, że są ja-
dalne. Najlepiej swoje zbiory skonfrontować do-
datkowo z atlasem grzybów lub pokazać innemu 
doświadczonemu grzybiarzowi. Jest sporo inter-
netowych aplikacji na ten temat, tak więc ze źró-
dłem informacji o grzybach nie powinno być 
problemu. 

- Jak zbierać grzyby?
- Należy je delikatnie wykręcać, w taki sposób, 

aby nie uszkodzić grzybni. Jeśli jej nie znisz-
czymy wyrosną na niej kolejne grzyby. 
Dlatego też nie rozgarniamy ściółki. 
Odcinanie trzonu niszczy 
grzybnię i uniemożliwia 
właściwe rozpozna-
nie gatunku. Zbiera-
my tylko zdrowe grzy-
by, które nie są nad-
gryzione, nasączone wo-
dą, zaczerwienione bądź za-
pleśniałe. Grzyby, których 
nie chcemy zbierać pozo-
stawiamy nienaruszone. 
Są one pożywieniem dla 
zwierząt.

- Zbieramy grzyby do wi-
klinowych koszy?

- Wiklinowy kosz jest naj-
lepszy, może też być łubianka.  
W żadnym wypadku nie zbieramy 

grzybów do reklamówki. Nie zapomnijmy też, 
aby samochód zostawić na leśnym parkingu. Na 
grzybobranie wybieramy się piechotą lub rowe-
rem. 

- To prawda, że wszystkie trujące grzyby ma-
ją piekący, gorzki smak?

- To nieprawda i dlatego nie wolno po smaku 
oceniać grzybów, czy są trujące bądź jadalne. Na 
przykład najsilniej trujący grzyb, czyli mucho-
mor zielonawy ma łagodny smak.

- Czy jeśli grzyb jest nadgryziony oznacza to, 
że jest jadalny?

- To kolejny mit, który może nas kosz-
tować zdrowie albo życie. Ślimaki 

chętnie żerują na trujących mu-
chomorach czerwonych.

- Kolejny mit głosi, że wszystkie 
jadalne grzyby pod kapeluszami 

mają rurki, a niejadalne blaszki...
- To nieprawda i jest wiele na to 

przykładów. Pieprznik jadalny, czyli 
popularna kurka ma fałdy, a nieja-
dalny goryczak żółciowy rurki.

- I ostatnie pytanie z tej serii, 
czy to prawda, że po kilkukrotnym 

przegotowaniu grzyby trujące nada-
ją się do spożycia?
- To nieprawda i w żadnym wypadku 

proszę tego nie sprawdzać. Wielokrotne go-
towanie nie pozbawia grzybów trujących toksyn. 

Na grzyby!
Rozmowa z nadleśniczym STANISŁAWEM JEZIORAŃSKIM 

z Nadleśnictwa Katowice



Główny udział w tym przedsięwzięciu miał minister Michał Wójcik, który sam wielokrotnie 
spotykał się ze strażakami, wsłuchując się w ich potrzeby. Dzięki temu w Świerczyńcu powstaje 
nowa strażnica dla strażaków, która zostanie oddana już za kilka tygodni. W najbliższym czasie 
zostanie tez zakupiony nowy samochód dla strażaków w Międzyrzeczu, który będzie służył spo-
łeczności lokalnej. Wszystkie te zakupy były możliwe dzięki ministrowi Wójcikowi i Funduszowi 
Sprawiedliwości. Zakupiono między innymi: quada dla jednostki w Chełmie Śląskim, nowocze-
sny sprzęt do ratowania w Lędzinach, łódź do ratowania ludzi w Imielinie czy specjalne mundu-
ry dla jednostek w Bieruniu.

Będzie to możliwe dzięki środkom w ramach Programu Odnowy Zabytków. Gmina otrzyma na 
tel cel aż 270 tysięcy złotych. Ale to nie jedyna taka inwestycja w regionie. W ramach tego sa-
mego programu na remonty pieniądze otrzyma również Bieruń i to nie małą kwotę. Bo aż cały mi-
lion złotych pokryje fundusz na modernizacje budynku urzędu miasta, a gmina Lędziny dostanie 
3,5 miliona złotych na modernizację budynku Miejskiego Domu Kultury.

Dzięki pomocy ministra, w Lędzinach powstaje sala gimnastyczna wraz z łącznikiem za po-
nad 4 mln złotych, z czego ponad 1 mln zł to dotacja z Ministerstwa Sportu i Turystyki. 
Do dyspozycji uczniów i nauczycieli powstaną również dodatkowe sale lekcyjne do celów dydak-
tycznych. Modernizacja szkoły w Lędzinach i budowa pomieszczeń finansowana będzie z budże-
tu za prawie 5,5 mln zł.

Jednostki straży solidnie wyposażone
Takiego wsparcia w historii ochotniczych straży jeszcze nie 
było! W ciągu ostatnich kilku lat jednostki ochotniczej straży 
pożarnej w powiecie wzbogaciły się o najnowocześniejszy 
sprzęt strażacki, który znacznie ułatwi pracę druhom. 

Uczniowie w Lędzinach zyskali nową salę
Uczniowie ze Szkoły Podstawowej nr 2 w Lędzinach będą mogli 
cieszyć się nowym ośrodkiem sportowym. 

Wsparcie ministra Michała Wójcika umożliwi w najbliższym 
czasie remont zabytkowych Krzyży Męki Pańskiej w Bojszowach. 

Będą środki dla gmin powiatu!

Materiał wyborczy KW Prawo i Sprawiedliwość

Miliony na ten cel, dzięki pomocy ministra Michała Wójcika, zostały przyznane w ramach 
programu Nowy Ład. To ważna inwestycja dla mieszkańców Chełmu Śląskiego. Miasto dostało 
łącznie kilka milionów złotych na przebudowę oraz budową chodnika jednostronnego wraz z od-
wodnieniem.

Droga gminna Osada została gruntownie przebudowana!
Droga za miliony

Niewiele osób wie, że minister wszedł 
w świat artystyczny w Lędzinach, zaczy-
nając w Big Silesian Band, z którym to 
koncertował Zbigniew Wodecki. Ale tak-

że znana i lubiana Katarzyna Moś. Mini-
ster wspólnie z Bandem zagrał na kon-
cercie charytatywnym w Lędzinach i tak 
zaczęła się jego przygoda ze śpiewa-

niem. Później zorganizował dziesiątki 
występów, śpiewając między innymi na 
festiwalu muzycznym i licznych koncer-
tach dla dzieci.

Muzyka od zawsze była inspiracją dla ministra Michała Wójcika. Już jako mały chłopiec pogrywał na 
skrzypcach i fortepianie. A całkiem niedawno wydał drugą autorską płytę, tym razem z coverami 
piosenek swojego ulubionego artysty Krzysztofa Krawczyka.

Big Silesian Band

Wyjątkowy koncert dla Bierunia
Dożynki w Bieruniu są obchodzone w wyjątkowej formule, 
nawiązującej do wieloletniej tradycji.

Tę szczególną atmosferę tworzą tutaj sami mieszkańcy, zarów-
no starsi, jak i młodzi, którzy przekazują sobie te piękne zwycza-
je z pokolenia na pokolenie. Dożynki to okazja do zapoznania się 
ze śląskimi tradycjami, kuchnią, jak i muzyką, więc nic dziwne-
go, że na to wielkie święto zjeżdżają się tysiące osób - także z za-

granicy. W tegorocznej edycji, na prośbę mieszkańców Bierunia  
w centrum, na rynku miasta, wystąpił minister Michał Wójcik 
zaskakując wszystkich swoim niskim, nietuzinkowym głosem, 
który wzbudził nie mały entuzjazm, zachęcając publiczność do 
tańca i wspólnej zabawy.


